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A Magyar Geofi zikusok Egyesületének
2019. évi közgyűlése

A Magyar Geofi zikusok Egyesülete folyó év április 26-án 
tartotta éves közgyűlését a Magyar Bányászati és Földtani 
Szolgálat (vagyis az egykori ELGI) konferenciatermében. 
A közgyűlésen a jelenléti ív tanúsága szerint 81 tagtársunk 
vett részt.

A Magyar Geofi zikusok Egyesületének 65. közgyűlését 
az Egyesület elnöke, Magyar Balázs nyitotta meg, majd a 
közgyűlés a Himnusz eléneklésével elkezdődött.

Az elnök kérdésére a megjelentek ellenvetés és javaslat 
nélkül fogadták el az előre bejelentett napirendet.

Az elnök Hegedüsné Petró Erzsébetet kérte fel a jegyző-
könyv vezetésére és Kiss Jánost, illetve Hegedüs Endrét a 
jegyzőkönyv hitelesítésére. A felkért személyek közremű-
ködését a közgyűlés egyhangúan elfogadta.

Ezt követően Magyar Balázs elnök köszönti a meghívot-
takat, az Egyesület jogi tagjainak képviselőit, illetve az 
Egyesület támogatóit:

 – a Magyarhoni Földtani Társulat elnökét, Budai Tamást, 
főtitkárukat, Babinszki Editet,

 – ELGOSCAR 2000 Kft . részéről – Stickel Jánost,
 – Geo-Log Kft  részéről – a Szongoth Gábor ügyvezető 

igaz gatót képviselő Kovács Attila Csabát,
 – Acoustic Kft . részéről – Molnár Imre ügyvezető igazga-

tót,
 – Geomega Kft . részéről – Tóth Tamás ügyvezető igazga-

tót,
 – Mecsekérc Zrt. Részéről – a Molnár János vezérigazgatót 

képviselő Sámson Margitot,
 – MOL Nyrt. részéről – Zahuczki Pétert,
 – a Magyar Bányászati és Földtani Szolgálat elnökét, Fan-

csik Tamást,
 – a Min-Geo Kft . ügyvezető igazgatóját, Neducza Borisz-

lávot,
 – A Mining Support Kft . képviselőjét, Gáti Mátyást,
 – Az O&GD Central Kft . képviselőjét, Breitner Dánielt 

(aki kimentését kérte),
 – A Miskolci Egyetem képviselőjét, Szabó Norbert Pétert,
 – A Vermilion Energy képviselőjét Márton Bélát,
 – Az ELTE képviselőjét,
 – Az Eötvös Loránd Geofi zikai Alapítvány képviselőjét, 

Pályi Andrást és végül
 – A Magyar Geofi zikusokért Alapítvány képviselőjét, 

Gom bár Lászlót.

Magyar Balázs elnök elmondja üdvözlő beszédét, mely-
ben beszél arról, hogy tagságunk kor szerinti összetétele 
hogyan alakult. A 35 éven aluliak kb. annyian vannak, mint 
a 70 év felettiek, így ők összességében a tagság 50%-át te-

szik ki. A fennmaradó 50% pedig 35 év és 70 év között 
 oszlik meg. Az egyesületi munkába elég nehezen lehet 
 bevonni a fi atal és idős tagságunkat, vagyis nehéz társa-
dalmi munkára bírni a tagságot. Eötvös Loránd halálának 
100.  évfordulója jegyében telt el az elmúlt egy év, ekkor 
 derült ki, hogy sajnálatos módon kevés a társadalmi mun-
kára fogható tagtársunk.

Két és fél évvel ezelőtt célként határoztuk meg, hogy 
Eötvös Loránd nevét ismertté tesszük az egész országban. 
Önkormányzatok és egyéb szervezetek segítségét kértük 
ennek megvalósításához.

A megvalósítás során az eredetileg 10 pontos program-
csomagunkból összesen 2 pont maradt. Az egyik az Ifj ú 
Szakemberek Ankétja, a másik a Földtudományos For-
gatag. Valamint készülünk az őszi közös (Magyarhoni 
 Földtani Társulattal rendezendő) földtani vándorgyűlésre. 
A helyszín Balatonfüred lesz október 3–5. között. A ván-
dorgyűlésnek több felkért védnöke van. Fővédnöknek a 
köztársasági elnököt kértük fel.

Hogyan tudunk emléket állítani Eötvös Lorándnak? 
 Budapesten nincs Eötvös Loránd utca, tér, holott Eötvös 
Lorándot háromszor jelölték Nobel-díjra. Eötvös Loránd 
szobor felállítását terveztük az évforduló alkalmából, de 
erre nem kaptunk támogatást az államtól.

Feladatunknak érezzük, hogy az egyesületből távozó fi a-
talokat megtartsuk, akkor is, hogy ha elhagyják a szakmát. 
Ennek megvalósításán dolgozunk. 

Felkéri a jelenlévőket, hogy egy perces néma felállással 
emlékezzenek meg együtt a beszámolási időszakban el-
hunyt tagtársainkról:

Gyarmatiné Zakó Teréz, Horváth Ferenc,

Kakas Kristóf, Matyi Sándor, Nagy Zoltán

Redlerné Tátrai Mariann, Zsille Antal

Az MGE elnöksége: Petrovszki Judit, Magyar Balázs,
Zelei Gábor, Horváth Zsolt
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A megemlékezés után Petrovszki Judit általános titkár 
 röviden ismerteti a 2018. év eseményeit. Az elmúlt évek-
hez hasonlóan tartottuk az általunk meghatározott tervet, 
munkánkat az általunk meghatározott ütemterv szerint 
 végeztük. Köszönhetően a támogatóinknak 2018-ban is-
mét sikeres évet zártunk. Alapszabályunk szabta keretek 
között végeztük tevékenységünket. Betartottuk az elnök-
ségi ülések gyakoriságára, a tájékoztatási kötelezettségre 
és a közgyűlés előkészítésére vonatkozó előírásokat. 2018-
ban is eleget tettünk a közhasznúságunk megtartásához 
szükséges elvárásoknak, így Egyesületünk továbbra is köz-
hasznú maradt. 2018-ban több rendezvényt tartottunk, 
többek között az Ifj ú Szakemberek Ankétját, mely Hajdú-
szoboszlón került megrendezésre. Területi csoportjaink is 
több rendezvényt tartottak az elmúlt évben, itt Petrovszki 
kiemelte a miskolci Inverziós Ankétot. Továbbra is meg-
jelentettük folyóiratunkat a Magyar Geofi zikát évente négy 
alkalommal, és működtettük honlapunkat is. Ápoltuk 
nem zetközi és erősítettük hazai kapcsolatainkat. Részt 
 vettünk a novemberi Földtudományos Forgatagon, mely 
több mint 2000 látogatót vonzott, valamint novemberben 
tartottunk egy tudományos ülést is Paks II-ről, az Új utak 
a  geofi zikában c. előadássorozatunk keretében. Hagyo-
mányaink ápolását is folytattuk, 2018-ban megkezdtük az 
„Eötvös 100” emlékév előkészületeit, valamint előkészü-
leteket tettünk Eötvös sírjának hagyományos koszorú-
zására.

Pénzügyi tervünket sikerült tartani, bár a rendezvények-
re előirányzott kiadások kicsit magasabbak voltak, mint 
ahogy az a tervben szerepelt, de ez ellentételezte, hogy a 
működésünkre előirányzott összeget viszont sikerült csök-
kentenünk.

Az általános titkár a tervek megvalósulásáról egy táblá-
zatot vetít ki a jelenlévőknek.

Petrovszki Judit beszámolója után Gombár László, a Ma-
gyar Geofi zikusokért Alapítvány kuratóriumának elnöke 
számolt be az Alapítvány működéséről. A Kuratórium 
 összetétele és tagjainak száma nem változott, továbbra is 
5  főből áll. Évente két kuratóriumi ülést tartanak, a tá-
mogatások odaítéléséről e-mailben tudnak szavazni a ta-
gok, ezért emiatt nem szükséges ülést összehívni. Köz-
hasznú státuszukat 2018-ban is meg tudták tartani. Támo-
gatják a 35 év alatti fi atalok konferencián való részvételét, 
valamint támogatják az idős, rossz anyagi körülmények 
között élő rászorulókat.

Bemutatja az Alapítvány 2019. január 1-jei pénzügyi 
helyzetét. A MOL támogatása még mindig jelentős, bár 
az elmúlt évben felére csökkent. Magánemberektől, 1%-
os felajánlásokból valamint a Magyar Geofi zikusok Egye-
sületétől is érkezett támogatás, így összegyűlt 722 ezer 
 forint, amelyet ezúton is tisztelettel köszön az Alapít-
vány.

Gombár László a tervezett kiadásokról egy táblázatot 
mutat be a jelenlévőknek és ígéri, hogy továbbra is szer-
veznek szeniorok számára klubdélutánt, kirándulást. Ko-
rábban kitűzött céljaikat 2019-ben is tartani szeretnék. 
A 2019-ra tervezett kiadások nem térnek el az előző évek 

kiadásaitól. Szociális segélyeket a jövőben sajnos csak na-
gyon indokolt esetekben tudnak adni.

Magyar Balázs elnök megköszöni a beszámolókat és 
 felkéri Kaszás Lászlót, a Magyar Geofi zikusok Egyesületé-
nek és a Magyar Geofi zikusokért Alapítvány közös Fel-
ügyelőbizottságának elnökét, hogy ő is tartsa meg éves 
beszámolóját.

Kaszás László elmondja, hogy egy korábbi közgyűlési 
határozat szerint egy Felügyelőbizottsága van az Egyesü-
letnek és az Alapítványnak. A Felügyelőbizottság meg-
kapta a pénzügyi adatokat a Magyar Geofi zikusok Egye-
sületétől, melyeket ellenőriztek és valósnak találtak. Meg-
állapították, hogy az Egyesület 2018-ban a jogszabályok-
nak megfelelően működött. A Felügyelőbizottsághoz 
ezzel  ellentétes bejelentés nem érkezett, jogszabály sér-
tésről nem tudnak. A Felügyelőbizottsági ülés idejére a 
2018. évi beszámoló elkészült a könyvelési adatokkal 
egyezőnek  találták. Az adatok a valóságnak megfelelnek. 
A pénzügyi évet pozitívan zárta az Egyesület. A közhasz-
núsági mu tatók nagy részének eleget tett az Egyesület, 
így közhasznúságát megőrizte. Az Alapszabály szerinti 
működést, a vagyoni eszközök felhasználását rendben ta-
lálták.

Megkapták a Magyar Geofi zikusok Egyesületének 2019. 
évi pénzügyi tervét is.

A Felügyelőbizottság javasolja a 2018. évi titkári, illetve 
a  2018. évi pénzügyi beszámoló elfogadását a közgyűlés-
nek.

Ezután Kaszás László rátért a Magyar Geofi zikusokért 
Alapítvány 2018. évi gazdálkodásának ellenőrzéséről ké-
szült beszámolójukra. A Kuratórium elnöke részletesen 
 ismertette az Alapítvány pénzügyi helyzetét. A Felügyelő-
bizottság is megkapta az Alapítvány pénzügyi beszámoló-

Képek a közgyűlésről
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ját és a hozzá tartozó pénzügyi adatokat. Itt sem tapasz-
taltak és nem is jutott tudomásukra jogszabálysértés. Az 
 Alapítvány is az Alapszabályuk szerint működött, így a 
 fentiek tükrében a Felügyelő Bizottság javasolja a jelenlé-
vőknek a Magyar Geofi zikusokért Alapítvány beszámoló-
jának elfogadását.

Magyar Balázs elnök megköszöni Kaszás Lászlónak a 
Felügyelőbizottság elnökének a beszámolóit. Majd egy kis 
kiegészítést tesz az elhangzott beszámolókkal kapcsolat-
ban. Úgy ítéli meg, hogy jóval takarékosabb gazdálkodást 
kell folytatnunk az elmúlt évekhez képest, mert a bevételi 
forrásaink elapadni látszanak. Nem fektethetjük már be 
megtakarításainkat kamatozó kincstárjegybe, és sajnos 
 nagyon alacsonyak a banki kamatok is. Az egyéb támoga-
tási hajlandóság is sajnos jelentős mértékben csökkent az 
elmúlt évben.

A közgyűlés mind az MGE titkári beszámolót, mind a 
Magyar Geofi zikusokért Alapítvány és a Felügyelőbizott-
ság beszámolóját egyhangúan, ellenszavazat és tartózko-
dás nélkül elfogadja.

Magyar Balázs elnök a 2018. évet sikeresnek nyilvánítja 
és ezennel lezárja. Felkéri Petrovszki Judit általános titkárt, 
hogy ismertesse az Egyesület 2019. évi pénzügyi tervét.

Petrovszki Judit elmondja, hogy 2019-re is a 2018-as 
tervhez hasonlóval készültünk, bár tudjuk, hogy idén ván-
dorgyűlés is lesz, de ez nem szerepel a tervben, ahogy az 
„Eötvös 100” emlékrendezvényei sem. Ennek az az oka, 
hogy több helyre nyújtottunk be ezekkel kapcsolatban 
 pályázatokat. Ezeknek a pályázatoknak az eredményeiről 
még nem  tudunk semmit, így tervezni sem tudtunk ezek-
kel. Főképpen a vándorgyűlésre és az ISZA-ra kértünk 
 támogatást. Az „Eötvös 100” támogatása pedig attól függ, 
hogy az évet hivatalosan is Eötvös évnek nyilvánítják-e. 
Ezt eddig csak az UNESCO tette meg, a magyar kormány 
nem. A MOL támogatással kapcsolatban sem tudunk 
 semmit. 2018-ban is már jóval kevesebb volt a támogatás, 
mint az előző években, így ezzel sem tudunk igazán szá-
molni a tervben. A felsoroltak miatt túl sok a bizonyta-
lanság.

Magyar Balázs előadja, hogy az Eötvös-emlékévvel 
 kapcsolatban alakult egy operatív bizottság, ebbe a bizott-
ságba bekerült tagként Zelei Gábor alelnökünk is, aki ak-
kor még az MBFSz elnöke volt. Szarka László vállalta, 
hogy segíti az operatív bizottság munkáját, és segít az egye-
sületünknek a támogatások elnyerésében.

Számos tervünk van az esetleges támogatások felhasz-
nálásával kapcsolatban. Balatonfüreden például fát szeret-
nénk ültetni és emléktáblát elhelyezni. Ezzel kapcsolatban 
megkerestük Balatonfüred polgármesterét, aki pozitívan 
állt a felvetésünkhöz, és felvállalta az em léktábla elkészít-
tetését is. Továbbra is az egyesületi vagyon megőrzésére 
törekszünk takarékos gazdálkodásunkkal.

Kaszás László jelzi, hogy a Felügyelőbizottság, annak 
 ellenére, hogy az Eötvös-évvel és a vándorgyűléssel kap-
csolatban konkrét pénzügyi adatokat nem tartalmazott a 
2019. évi pénzügyi terv, elfogadta a tervet a fennálló je-
lenlegi bizonytalanságok ellenére is.

A közgyűlés egyhangú „igen” szavazattal – ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül – elfogadta az MGE 2019. évi pénz-
ügyi tervét.

Az elnök felkéri Zsadányi Évát, a Jelölőbizottság elnö-
két, hogy ismertesse az idei szavazással kapcsolatos tud-
nivalókat, az eddig elvégzett munkát.

Zsadányi Éva elmondja, hogy a Jelölőbizottság azt a 
feladatot kapta az Elnökségtől, hogy alelnöki posztra, a 
Fel ügyelőbizottság elnöki posztjára, a Felügyelőbizottság 
két tagjának posztjára, valamint a Magyar Geofi zika című 
lap főszerkesztői posztjára gyűjtse be a jelöléseket. Ezt a 
feladatot sikerrel teljesítették.

Az alelnöki posztra Kovács Attila Csabát, a Felügyelő-
bizottság elnöki posztjára ismét Kaszás László Gábort, a 
Felügyelőbizottság tagjainak Baracza Mátyás Krisztiánt 
és  Stickel Jánost, a Magyar Geofi zika c. szakmai lap fő-
szerkesztőjének ismét Bodoky Tamást jelölték.

Zsadányi Éva ismertette minden jelölt életrajzát. Nincs 
további javaslat a posztok betöltésére. A közgyűlés egy-
hangúan elfogadta a korábban ismertetett jelölteket.

Ezután a közgyűlés szünetet tart, majd a szünet után az 
elnök felkéri Szabó Zsókát, aki az Ifj ú Szakemberek An-
kétján (Ráckeve) gyakorlati kategóriában II. helyezést ért 
el, mondja el díjnyertes előadását.

Szabó Zsóka megtartja a közgyűlés előtt is előadását. 
Előadása után következik a folyó évben esedékes egyesüle-
ti elismerések és kitüntetések átadása.

Eötvös Loránd-emlékérmet kap Drahos Dezső. Renner 
János-emlékérmet kap Barta Veronika és Kiss Anett. Em-
léklappal ismeri el az Egyesület Paszera Györgynek az 
Egyesületért végzett áldozatos munkáját, valamint emlék-
lapot kap még Viola István igazgató, a celldömölki Általá-
nos Iskola tantestületével közösen, valamint Söptei Eszter 
és a Kemenes Vulkánpark kollektívája. Az „év cikke” Mes-
kó Attila-díját Kiss János, míg az „év cikke” Csókás János-
díját Abordán Armand kapja. A kitüntetéseket Magyar 
Balázs adja át.

Petrovszki Judit megköszöni az egyesületi összekötők mun-
káját, Zsadányi Éva, Kopcsa Józsefné és Vida Erzsébet ve-
heti át az egyesületi jutalmat.

Magyar Balázs elnök átadja Drahos Dezsőnek az Eötvös-emlék-
érmet
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A következő napirendi pont az Ifj ú Szakemberek Ankét-
ja díjainak átadása. Ezt az ISZA beszámolója részletesen 
tartalmazza.

Petrovszki Judit elmondja, hogy az idei ISZA előadások 
is nagyon színvonalasak voltak. A rendezvény helyszíne 
Ráckeve volt. A rendezvényre került sor március végén, 
ez  volt az 50. Ifj ú Szakemberek Ankétja. Ezután Bereczki 
László az elmúlt 50 év statisztikája alapján összeállított 
anyagát mutatja be az Ifj ú Szakemberek Ankétjáról.

Magyar Balázs elnök megköszöni az elhangzott humo-
ros hangvételű előadást Bereczki Lászlónak és Kiss Anett-
nek, valamint Bereczki Lászlónak és Petrovszki Juditnak a 
sok munkát, amelyet az idei ISZA előkészítéséért, meg-
szervezéséért és lebonyolításáért tettek.

Ezt követően Zsadányi Éva ismerteti a szünetben lezaj-
lott szavazatszámlálás eredményét.

59 szavazócédula került az urnába. Ebből 1 db volt ér-
vénytelen. Az alelnöki posztra 89%-os arányban Kovács 
Attila Csabát, a Felügyelőbizottság elnöki posztjára 98%-
os arányban Kaszás László Gábort, a Felügyelőbizottság 
egyik tagjának 96%-os aránnyal Baracza Mátyás Kriszti-

ánt, a Felügyelőbizottság másik tagjának 98%-os aránnyal 
Stickel Jánost, továbbá a Magyar Geofi zika főszerkesztő-
jének 94%-os aránnyal Bodoky Tamást választotta meg a 
közgyűlés.

Magyar Balázs elnök köszöni a szavazatokat, és külön-
külön köszönetet mond az egész éves munkájáért Pet-
rovszki Juditnak, Zsadányi Évának, Hegybíró Zsuzsának és 
Hegedüsné Petró Erzsébetnek, valamint a most leköszönő 
alelnöknek, Horváth Zsoltnak. Majd gratulál az Egyesület 
új elnökének, Zelei Gábornak.

Horváth Zsolt egy hagyományt teremtett azzal, hogy 
 készíttetett egy egyesületi zászlót, melyet mindig a lekö-
szönő elnök ad át a következő alelnöknek és elnöknek. 
Ezt  a hagyományt folytatja Magyar Balázs is a zászló át-
adásával. 

Horváth Zsolt rövid búcsúbeszédet mond, mivel lejárt 
a 6 éves megbízatása az Egyesület elnökségében. Az új el-
nök, Zelei Gábor pedig rövid köszöntő beszédet mond.

A közgyűlés a Bányászhimnusz eléneklésével fejeződik 
be.

Titkárság


